
Damherten kunnen op de Haringvreter leven. 

Inmiddels leven er 275,  bovenstaande uitspraak is voor mij geen nieuws. 

1. Dus wat is de meerwaarde van dit onderzoek? 

Het onderzoek geeft een deskundig en onafhankelijk antwoord op de vraag of de Haringvreter een 
duurzame populatie damherten kan herbergen. Het gaat daarbij niet alleen om de vraag hoeveel er nu 
kunnen lopen maar ook hoe dat zit onder ongunstige (weers)omstandigheden en wat er nodig is voor 
een genetisch vitale populatie. Het rapport geeft onder andere daar antwoord op. Bij tal van juridische 
procedures in het kader van faunabeheer is het voorhanden zijn van deskundig en onafhankelijk 
advies van doorslaggevend belang geweest. Alleen al in die zin heeft het rapport een meerwaarde.    

 

Naar aanleiding van dit bericht en het rapport van Alterra de volgende vragen: 

2. Een levensvatbare populatie moet minimaal 40-50 dieren zijn, zonder beweiding met runderen en 
paarden kunnen er 80 damherten leven, wat gaan we doen met de overige 200? 

 
De conclusies uit het rapport zijn net iets anders. Zo geeft het rapport aan dat er voor minimaal 80 
damherten voedsel is wanneer beweiding met paarden en runderen wordt gestaakt. Dit aantal is 
gebaseerd op (een aaneenschakeling van) ongunstige omstandigheden. Het rapport geeft aan dat 
onder gunstige omstandigheden dat aantal veel groter kan zijn. Op dit moment ondervinden de ca 275 
aanwezige dieren geen voedsel- of welzijnsproblemen.  
 
3. Wie nu verantwoordelijk voor seizoen beweiding met paarden en runderen en waar gaan die 

buiten het seizoen heen? 

 
De beheerder van het gebied, Staatsbosbeheer, is verantwoordelijk voor beweiding van het gebied 
met paarden en runderen. Of die dieren ergens anders heen gaan buiten het seizoen en waar dat dan 
is, is ons niet bekend.  
 
4. Welk gevolg heeft dit rapport voor het beheer van de damherten op de Haringvreter? Wie is 

daarvoor verantwoordelijk? 

 
De eigenaar/beheerder van een gebied is de primair verantwoordelijke voor wat er gebeurd met wilde 
dieren op zijn of haar grondgebied. De Provincie toetst slecht of dat wat hij of zij wil past binnen de 
wettelijke kaders. Voor het antwoord op deze vraag verwijs ik u in eerste instantie dan ook door naar 
Staatsbosbeheer. 
 
 
5. Aangegeven wordt dat er negatieve effecten bloemen vlinders en noordse woelmuis zijn, maar 

hard bewijs ontbreekt nog. De aanbeveling wordt gedaan om op korte termijn monitoring te 
starten.  

 

Heeft u al een plan van aanpak hiervoor? 

Ook hiervoor ligt de primaire verantwoordelijkheid bij de eigenaar/beheerder van het gebied.  

 


